
Utveckling	A-tränare	de	senaste	24	åren	(ST:s	oktober-avstämning):	
	
År	 Antal	 Hästar	 Hästar	per	tränare	
2000	 404	 8	625	 21,3	
2005	 404	 8	309	 20,6	
2010	 393	 8	600	 21,9	
2015	 413	 8	048	 19,5	
2020	 364	 7	797	 21,4	
2021	 372	 7	649	 20,5	
2022	 359	 7	581	 21,1	
2023	 355	 7	573	 21,3	
2024	 344	 7	291	 21,1	
	
Kommentar:	Det	som	ofta	hörs	i	travdebatten	är	att	det	stora	problemet	för	svensk	
travsport	är	att	antalet	B-tränade	hästar	minskat	från	15	000	hästar	år	2000	till	7	100	hästar	i	
år.	Alltså	en	halvering.	Samtidigt	har	antalet	B-licensinnehavare	minskat	från	7	259	till	2	816.	
Givetvis	är	detta	mycket	allvarligt	och	tyvärr	ett	tecken	på	att	gräsrotsnivån	och	
hobbytränandet	är	på	utdöende.	Detsamma	gäller	då	hästägarantalet	och	i	stor	utsträckning	
uppfödarantalet/fölstoantalet	eftersom	alla	B-tränare	per	definition	också	ska	vara	
hästägare	och	i	betydande	utsträckning	också	är/var	uppfödare	(åt	sig	själva).	
	
Samtidigt	kan	konstateras	att	antalet	STARTANDE	hästar	år	2000	var	14	755.	År	2023	var	
samma	siffra	11	287.	Alltså	en	nergång	med	3	500	hästar,	att	jämföra	med	tappet	på	7	900	
B-tränade	och	1	300	A-tränade	hästar	(totalt	9	200	tappade	hästar).	Själva	
TÄVLINGSVOLYMEN	har	alltså	inte	tillnärmelsevis	tagit	lika	mycket	stryk	som	tappet	av	
hästar	varit.	Av	detta	kan	man	kan	dra	en	slutsats:	En	betydande	andel	av	de	B-tränade	
hästar	som	tappats	under	de	senaste	24	åren,	är	sådana	”som	aldrig	kom	till	start”.	
	
Däremot	A-tränarsidan	bygger	på	hög	startprocent.	Väldigt	få	hästägare	har	hästar	kvar	i	A-
träning	om	hästen	inte	kommer	till	start.	Därför	kommer	att	tapp	på	A-tränarsidan	att	slå	
väldigt	mycket	hårdare	på	tävlingsvolymen	än	motsvarande	tapp	i	B-tränarleden.	
	
Staffan	Osterling	tog	i	oktober	fram	färska	siffror	på	strukturen	gällande	antal	häst	i	träning	
hos	A-tränare.	Han	fann	då	följande:	
	
Antalet	tränare	med	1-12	hästar:	138	
Av	dessa	138	hade	47	tränare	0-5	hästar,	justerat	så	att	de	rena	catchisarna	är	borträknade.	
	
47	av	344	(13	procent)	var	alltså	tydligt	under	den	nivå	på	hästantal	då	de	rimligen	kan	ha	
travträneriet	(åt	andra	hästägare)	som	sin	huvudsakliga	inkomst.	Det	egentliga	antalet	
kommersiellt	verksamma	A-tränare	kan	alltså	med	detta	som	utgångspunkt	definieras	som	
under	300	–	ett	tapp	på	25	procent	på	25	år	(förvisso	med	reservation	för	att	inte	har	
kännedom	om	hur	många	som	år	2000	hade	0-5	hästar).	
	
Slutsats:	Det	som	konstaterades	när	Ludvig	&	Co	ekonomiprofil,	som	gjordes	hösten	2022,	
presenterades	på	TR:s	höstmöte	2022,	går	mot	att	besannas:		
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”Det	konstaterades	att	den	försämrade	lönsamheten	är	ohållbar	ur	ett	
uthållighetsperspektiv.	Branschens	företag	har	med	Björn	Johanssons	ord	”blivit	tio	procent	
fattigare	och	tappar	två	procent	per	år”.		

Detta	problem	synes	också	slå	hårdast	mot	den	”stora	bredden”,	de	medelstora	och	mindre	
företagen.	Företag	med	lägre	årsomsättning	än	fem	miljoner	kronor	bedöms	ha	störst	
problem.		

Mötet	konstaterade	att	detta	måste	ses	som	väldigt	oroande	för	travsporten	som	helhet	och	
dess	förutsättningar	att	upprätthålla	nuvarande	professionella	nivå,	och	struktur,	för	
tävlingsverksamheten.”	
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